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Nyomtatott és online sajtó 
 

Szijjártó Péter: sem fegyvereket, sem katonákat nem vagyunk hajlandóak küldeni 

Ukrajnába 
2024. február 27. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, origo.hu, Index.hu, 

PestiSrácok.hu, HírTV,  

Sem fegyvereket, sem katonákat nem vagyunk hajlandóak küldeni Ukrajnába - közölte Szijjártó 

Péter külgazdasági és külügyminiszter kedden a közösségi oldalán. A miniszter azt írta: 

"Halljuk, látjuk a híreket a tegnap esti párizsi találkozóról. Magyarország álláspontja világos és 

sziklaszilárd: sem fegyvereket, sem katonákat nem vagyunk hajlandóak küldeni Ukrajnába. A 

háborút nem mélyíteni és szélesíteni kell, hanem befejezni." 

 

Szalay-Bobrovniczky Kristóf: Macron elnök kijelentése aggodalomra ad okot 
2024. február 27. – MTI, Tények, Magyar Hírlap, Magyar Nemzet, Mandiner, PestiSrácok, 

Demokrata, Index, hirado.hu  

Aggodalomra ad okot Macron elnök kijelentése, ezért is nagyon fontos, hogy Magyarország 

fenntartsa álláspontját: nem küld fegyvert Ukrajnába, ragaszkodik a tűzszünethez és a 

béketárgyalások mielőbbi megkezdésére szólítja fel a harcoló feleket - hangsúlyozta a 

honvédelmi miniszter a magyar véderő-, katonai és légügyi attaséknak tartott értekezleten 

kedden Budapesten. Szalay-Bobrovniczky Kristóf, azzal kapcsolatban, hogy Emmanuel 

Macron francia elnök kijelentette, nem zárható ki annak lehetősége, hogy nyugati csapatokat 

küldjenek Ukrajnába, azt mondta, a háború mostani szakaszában az agresszor felülkerekedni 

látszik, ami a nyugati világ döntéshozóit valamilyen formában cselekvésre kényszerítheti. A 

miniszter úgy fogalmazott, "az európai béke ideje lezárult, háború van Európában", két 

keresztény nép már két éve háborút vív, borzalmas vérontással. "Az öldöklés katonai 

eredményt nem hozott, és ennek a rövidtávú lehetősége sem bontakozik ki" - közölte Szalay-

Bobrovniczky Kristóf. 

 

Csák János: Demeter Szilárd lesz a Magyar Nemzeti Múzeum főigazgatója 
2024. február 27. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, PannonRTV, ma7.sk 

Demeter Szilárd lesz a Magyar Nemzeti Múzeum főigazgatója és létrejön a Széchényi Ferenc 

Közgyűjteményi Központ - jelentette be Csák János kulturális és innovációs miniszter az Ez itt 

a kérdés című műsorban az M5 csatornán kedden. A miniszter elmondta: létrehozzák a 

Széchényi Ferenc Közgyűjteményi Központot, amely úgy működik majd, mint egy holding. Hat 

intézmény fog alátartozni: a Magyar Nemzeti Múzeum, az Országos Széchényi Könyvtár, a 

Petőfi Irodalmi Múzeum, a Magyar Természettudományi Múzeum, az Iparművészeti Múzeum 

és a Vendéglátóipari Múzeum. Beszélt a Határtalanul programról is, amelynek célja, hogy 

minden magyar középiskolás legalább egyszer a határon túli területekre is eljusson. 

Hozzátette: a Bethlen Gábor Alapítványon keresztül rengeteg külhoni programot támogatnak, 

a Kulturális és Innovációs Minisztérium például a Kolozsvári Magyar Napokat, a Vásárhelyi 
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Magyar Napokat, a Brassói Magyar Napokat. "Az én számomra nincs különbség magyar és 

magyar között. A Kárpát-medence a mi szálláshelyünk" - hangsúlyozta a műsorban a miniszter.  

 

Németh Zsolt: A Felvidéken mindig itthon érzem magam 
2024. február 27. – Ma7.sk 

A kommunizmus áldozatainak emléknapja alkalmából a Pázmaneum Társulás Rendszerváltók 

címmel tartotta meg közéleti fórumát, melynek vendége Németh Zsolt országgyűlési képviselő, 

a Külügyi Bizottság elnöke volt. Németh Zsolt beszéde elején hangsúlyozta, hogy 

Dunaszerdahelyhez és a Felvidékhez való kötődése is fontos számára.  “Esterházy János a 

felvidéki magyarság legnevesebb áldozata a kommunista diktatúrának, de olyan 

személyiségek, mint Janics Kálmán vagy Duray Miklós is üldözöttek voltak.” – emelte ki. 

Fontosnak érezte azt is elmondani, hogy sok mai politikai probléma, megoldatlan ügy a 

múltban gyökerezik. Példaként a felvidéki magyarság Beneš-dekrétumokból fakadó 

joghátrányait említette, amely mindenképpen megoldást igényel. Ehhez előbb-utóbb egyfajta 

magyar–szlovák történelmi megbékélésnek is végbe kell mennie. 

              

 

MPE-elnök: Székelyföld akkor is létezni fog, amikor Marcel Ciolacu 

miniszterelnököt már rég elfelejtették 
2024. február 27. – MTI, hirado.hu, Mandiner, Demokrata, PestiSrácok.hu 

Napirend előtti felszólalásban bírálta a román miniszterelnök Székelyföld létét tagadó, az 

autonómiát eleve kizáró nyilatkozatait kedden a bukaresti képviselőház plenáris ülésén 

Kulcsár-Terza József, a Magyar Polgári Erő (MPE) ügyvezető elnöke, rámutatva: Székelyföld 

akkor is létezni fog, amikor Marcel Ciolacut mint politikust már rég elfelejtették. A Romániai 

Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) jelöltlistáján parlamenti mandátumot szerzett, az 

RMDSZ-frakcióban politizáló háromszéki parlamenti képviselő az MTI-hez eljuttatott 

közlemény szerint úgy fogalmazott: "Ciolacu rosszabb, mint Ceausescu", botrányosnak és 

szégyenteljesnek nevezte, hogy egy miniszterelnök nem tud különbséget tenni a román és a 

román állampolgár között. „Ciolacu úr! Én nem vagyok román, mi romániai magyarok és 

székelyek nem vagyunk románok. Román állampolgárok vagyunk, mert így akarta a 

történelem" - szögezte le Kulcsár-Terza József. 

 

Csalódott Háromszék magyar prefektusa, amiért nem foghatott kezet a román 

miniszterelnökkel  
2024. február 27. – Krónika, maszol.ro 

Ráduly István, Kovászna megye prefektusa szeretett volna találkozni Marcel Ciolacu 

miniszterelnökkel, aki szombaton a Szociáldemokrata Párt (PSD) Kovászna megyei 

szervezetének választási ülésén vett részt, de erre nem nyílt alkalma, mert senki nem hívta meg 

az eseményre. A kormány háromszéki területi képviselője arról számolt be keddi 
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sajtótájékoztatóján, hogy Ciolacu szombati látogatásakor „egész nap kezében a telefonnal” 

várta, hogy valaki meghívja a PSD Kovászna megyei szervezetének ülésére, mert szeretett volna 

„legalább köszönni” a kormányfőnek. Kezet akartam fogni vele, nem azért, mert a főnököm, 

hanem mert Románia miniszterelnöke, és nagyra értékelem emberként, de nem nyílt rá 

alkalmam. Nem meghívóra vártam, hanem csak arra, hogy valaki odahívjon” – idézte az 

Agerpres hírügynökség a kormánymegbízottat. 

 

Díjmentes román nyelvtanulási lehetőség a háromszéki érettségizőknek  
2024. február 27. – szekelyhon.ro 

Segítő kezet nyújt a sepsiszentgyörgyi, kézdivásárhelyi és baróti érettségizőknek a háromszéki 

RMDSZ és a Communitas Alapítvány. A tizenkét hetes ingyenes román nyelvtanfolyamra 

március 7-ig jelentkezhetnek a megmérettetés előtt álló fiatalok. A képzés céljairól és 

részleteiről a kezdeményezők, valamint a programban részt vevő pedagógusok beszéltek keddi 

sajtótájékoztatójukon. Bodor László, a területi szervezet ügyvezető elnöke a keddi 

sajtótájékoztatón felidézte, hogy 2022-ben a nyári, illetve őszi érettségi vizsgákon Kovászna 

megyében összesen 17,17 százalék bukott el, közülük 10,39 százalék csak románból; 2023-ra ez 

az arány körülbelül 4 százalékkal növekedett. „Ezen meg lehet botránkozni, mi viszont 

sajnálkozás helyett megoldást keresünk a problémára. Konzultáltunk a tanfelügyelősséggel, és 

közösen a pedagógusokkal, iskolaigazgatókkal beindítjuk a gyorstalpalót” – fogalmazott a 

vezető. 

                  
Berényi József: A magyar polgári társulások többet meríthetnének a 

Nagyszombat megyei participatív költségvetésből 
2024. február 27. – Ma7.sk 

Az idei évben Nagyszombat megye költségvetéséből százezer eurót különítettek el a participatív 

költségvetés céljából. A Galántai és a Dunaszerdahelyi járásokban is sikerült már több jó 

projektet támogatni a participatív költségvetésből – teszi hozzá Berényi József, a megye 

alelnöke. Az idei évben is remek kiírások születtek, bár a megye alelnöke szerint a Galántai 

járásban több magyar polgári társulásnak be kellene kapcsolódnia a participatív projektek 

kidolgozásába, hiszen nagy az esély arra, hogy közösségi megmozdulással sikeres pályázók 

lennének, és akkor a magyar közösség is épülne, erősödne, jó dolgokkal, projektekkel lehetne 

gazdagabb. Bár a megyén dolgozó Magyar Szövetség frakció mindent megtesz annak 

érdekében, hogy a magyar lélegzetű rendezvények, projektek más forrásból is támogatást 

nyerjenek, a participatív költségvetésből több pénzt lehet nyerni egy-egy pályázatra, ötletre, 

rendezvényre, mint más megyei forrásokból. 
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Gyimesi: Most tényleg számít, hogy ki lesz a szlovák hadsereg főparancsnoka 
2024. február 27. – Körkép.sk 

A szlovák köztársasági elnök egyben a szlovák hadsereg főparancsnoka is, és bár békeidőben 

ennek nem lenne különösebb jelentősége, most, hogy háború dúl a szomszédban, a nyugati 

országok pedig katonai beavatkozást fontolgatnak, az államfő személye kulcsfontosságú 

kérdéssé vált. „Mikor, ha nem most számít igazán, hogy milyen álláspontja van a Szlovák 

Köztársaság államfőjének a háború kapcsán. Már számtalanszor láthattuk, hogy Ukrajna 

felfegyverzésére a liberális-progresszív erőtér emberei két kézzel jelentkeznek. Ma azonban 

valami sokkal súlyosabbra és veszélyesebbre akarom felhívni a figyelmet. Arra, hogy Ivak 

Korčok egy olyan hihetetlenül karrierista diplomata, aki az Egyesült Államok iránti megfelelési 

kényszerből nem hezitálna feláldozni még a polgári lakosságot sem” – mondta Gyimesi György.  

 

Az érsekújvári ferenceseknél már nem lesznek hétközi magyar nyelvű szentmisék 
2024. február 27. – Ma7.sk 

Ami a ferenceseknél történik Érsekújvárban az utóbbi hónapokban, az már túlnő a helyi 

kereteken: a helybeli magyar hívők hátrányos megkülönböztetésének már országos visszhangja 

van, ugyanúgy, mint a hívek felháborodásnak is. Érsekújvárban ahelyett, hogy Masseo Golha 

ferences házfőnök őrködne a magyar hívek lelki békéje fölött, inkább üldözi őket a városban. 

Masseo atya városba érkezése óta szisztematikusan a magyar hívek lelki életének 

elszegényítésén munkálkodik. Miután a hétközi magyar nyelvű miséket a hónap első pénteki 

miséjét kivéve már régebben megszüntette, most odáig vetemedett a házfőnök, hogy március 

elsejétől betiltja a magyar nyelvű szentmisét a hónap első péntekén is.  

 

„Magyar” gyermekek a szlovák iskolában, „szlovák” gyermekek a magyar 

iskolában 
2024. február 27. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

A külhoni magyar oktatás megerősítésére tett erőfeszítések sikerét mutatja az a tény, hogy 

Felvidéken 2006 óta a legtöbb, összesen 3852 kisdiák kezdte meg alapiskolai tanulmányait 

magyar nyelven a 2023/24-es tanévben. A nyilvánosságban visszatérően szó esik a magyar, 

illetve államnyelvű iskolákban tanuló diákok nemzetiségi összetételéről. A hivatalosan 

regisztrált nemzetiség (národnosť) azonban nem feleltethető meg a népszámláláson bevallott 

első- és másodlagos nemzetiségnek, még kevésbé a valós nemzetiségi arányoknak. A magyar 

intézmények összesített diákszáma 2023. szeptember 15-én 29 433 fő volt. A magyar 

intézményekbe járó gyermekek létszáma tehát az összes magyar nemzetiségűként regisztrált 

gyermek 91,7 százaléka, azaz ilyen megközelítésben a veszteség nem éri el a tíz százalékot. Ebbe 

beletartozik 1399 szlovák, 392 roma és kis számban egyéb nemzetiségű diákok is.  
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Megmenekül az ipartörténeti emlék Pelsőcön? 
2024. február 27. – Ma7.sk 

Úgy tűnik, megmenekülhet az enyészettől a pelsőci vasútállomás közelében található, a 20. 

század elejéről származó ipari épület. A helytörténeti és ipartörténeti szempontból is értékes 

épületegyüttest a jelenlegi tulajdonos le akarta bontani, újabban eladná, Pelsőc önkormányzata 

pedig megvásárolná az egykor műmalomként, parkettgyárként, majd terményraktárként 

szolgáló, aztán évtizedeken át üresen álló épületet. Megmentésükre a Pro Pátria Pelsőciensis 

Társaság január legelején petíciót indított, amelyet több mint 8700-an írtak alá. Ezt követően 

Pelsőc önkormányzata az épületet 33 további objektummal együtt Pelsőc község 

nevezetességei közé sorolta, s feladatul tűzte ki a rájuk vonatkozó általános érvényű rendelet 

kidolgozását. 

 

Elő a naptárakkal, több ügyben megkezdődött a visszaszámlálás! 
2024. február 27. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

Február 27-én tartotta a Magyar Szövetség két Nyitra megyei és komáromi városi képviselője: 

Andruskó Imre és Orosz Örs második közös sajtóreggelijét. Az eseményen kiemelte a március 

1-jén lezáruló elektronikus pályázati lehetőségeket, melyek elbírálása során a megye Magyar 

Szövetség-frakciója nagy figyelmet fordít arra, hogy a magyarlakta déli régiók arányosan 

részesüljenek. Továbbá, fontos eseményként említette az interreges pályázatokkal foglalkozó 

felügyelő bizottság február 29-i ülését, amelyen majd jóváhagyják a magyar-szlovák határon 

átnyúló pályázatokat. Az országos témák közül kihagyhatatlan volt a két közelgő választás. 

Andruskó Imre hangsúlyozta: mindketten nagyon fontosnak tartják az etnikai politizálást. 

 

A Gömöri Hírlapot és alkotóit ünnepelték Rimaszombatban 
2024. február 27. – Felvidék.ma 

Hacsi Attila, a gömöri újságírás rangidős tagja a napokban ünnepelte 80. születésnapját. A 

nevével szorosan összekapcsolódó Gömöri Hírlapnál, melyet többször is újralapított, ismerte 

meg feleségét. A rimaszombati Gömöri Hírlap 1968. július elsején indult el három taggal 

Ladislav Bednárik főszerkesztésében, helyettese Kovács Zoltán volt, s a szerkesztőség 

harmadik dolgozója az akkor frissen érettségizett Kovács Anikó lett tanára, Danis Tamás 

javaslatára. Később további munkatársakat is kerestek, így került 55 évvel ezelőtt, 1969. 

januárjában a laphoz Hacsi Attila. 

 

Ismertették Ipolyság városfejlesztési koncepcióját 
2024. február 27. – Felvidék.ma 

Közel egy esztendőnyi együttgondolkodás eredményeként elkészült Ipolyság városfejlesztési 

koncepciója, amelyet február 27-én mutattak be a nagyközönségnek. Ipolyság a Határon 

Átnyúló Kezdeményezések Közép-európai Segítő Szolgálattal (CESCI) együttműködve 

készítette elő a közel százharminc oldalas dokumentumot, amely a város kitörési lehetőségeit, 

fejlesztésének módozatait és a hozzájuk társuló lehetséges forrásokat taglalja. A CESCI 
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végigkövette a szlovákiai, magyarországi, az uniós és a határon átnyúló pályázati források 

lehetőségét. Minden fejlesztési területhez több éves időszakra írtak szét pályázati 

lehetőségeket. A 2009-ben alakult szervezet célja a határ menti térségek támogatása, ehhez 

jelentős támogatást kapnak a Magyar Külgazdasági és Külügyminisztériumtól. A Felvidéken 

Ipolyság mellett az elmúlt években Komáromnak készítették el a dokumentumot. 

 

Az első és a második forduló 
2024. február 27. – Öllös László, Új Szó 

Több okból érdemes magyar jelöltnek indulnia az államfőválasztáson. Egyrészt ez korunk 

lehetősége. Amennyiben ugyanis a magyar egyenjogúságot össze tudjuk kapcsolni a szlovák 

nemzeti fejlődéssel, akkor a kapcsolatunkban új fejezet nyílhat. Eddig a nemzeti harc képe 

dominálta a két nemzet viszonyát, és ez javarészt ma is így van. Ám a 21. század új lehetőséget 

kínál. Másrészt kiút a megosztottságból. Egy magyar köztársaságielnök-jelölt esélyt kap arra, 

hogy bekapcsolódjon az össz-szlovákiai közbeszédbe, benne pedig az állam alapelveiről folyó 

diskurzusba. Céljaként megfogalmazhatja, hogy a magyarok magyarként teljes értékűen 

tartozzanak bele az ország politikai közösségébe. Majd a szlovák és a magyar kultúra kreatív 

erejének összekapcsolása új dinamikát adhatna mindkettőnek. 

 

„A szlovákiai magyar lét az életem” – Sikerportré Molnár Csabával 
2024. február 27. – Új Szó 

Molnár Csaba filmrendező, a komáromi Selye János Gimnáziumban érettségizett 2006-ban. 

Pár év útkeresés után felvételt nyert a pozsonyi Színművészeti Egyetem filmrendezői szakára, 

ahol Martin Šulík osztályában végzett. Vizsgafilmje „A rendes ember” szülővárosában, 

Komáromban játszódik. Azóta rendezett reklámfilmet, videóklipet és társadalmi célú 

hirdetéseket, de fő profilja a minőségi sorozatkészítés. A szlovák televízió idén mutatja be a 

Pressburgot, amely az első szlovákiai magyar, többnyelvű televíziós sorozat és szinte teljes 

egészében a rendező, és a köré szerveződő szlovákiai magyar filmes csapat munkája. „A 

szlovákiai magyar lét az életem, az identitásom része, elválaszthatatlan tőlem, meghatározza a 

mindennapjaimat” – fogalmazott.  

 

Hangszeres népzeneoktatás Csallóközben 
2024. február 27. – Új Szó 

Havonta egy alkalommal közös hangszeres muzsikálásra hívják a népzene kedvelőit a Pósfa 

zenekar tagjai. Iván András, zenekarvezető elárulta, hogy már régóra gondolkodtak népzenei 

oktatáson. Szerették volna azt a tudást, amit megszereztek olyanoknak továbbadni, akik 

hasonló lelkesedéssel vinnék tovább. „Népzenei táborokból sajnos kevés van. Eleinte az volt a 

koncepciónk, hogy egy tábor keretén belül tanítjuk majd a gyerekeket. Ez a havonta tartandó 

zenetanítás ennek a bevezetője” – mondta. Hozzátette, hogy ha minden a tervek szerint alakul, 

akkor ez az első népzene központú tábor már idén nyáron megvalósul. 
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Dr. Pásztor Bálint: Nem beszélgettünk funkciókról, de a hatalmi többség része 

szeretnénk lenni 
2024. február 27. – Magyarszo.rs 

Elfogadva az államfő meghívását, a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) képviselői többek 

között a kormányfő személyéről, illetve a kormány megalakításáról tárgyaltak Aleksandar 

Vučićtyal. Dr. Pásztor Bálint, a VMSZ megbízott elnöke a konzultációt követően kiemelte, 

miután megváltoztak a körülmények, és az államfő már nem a Szerb Haladó Párt elnöke, így 

az államelnökkel folytatott beszélgetés során a kormányfunkciókról nem esett szó, csupán 

projektumokról tárgyaltak, mindenekelőtt olyan beruházásokról, amelyek a vajdasági 

magyarság számára kiemelt jelentőséggel bírnak. – Többek között arról beszélgettünk, hogy 

mi, a Vajdasági Magyar Szövetség, mint a szerbiai magyarság képviselői, hogyan látjuk az 

ország, illetve a Vajdaság Autonóm Tartomány fejlődését. Megvitattuk, mit hoz az egész 

országnak az Expo 2027, illetve azokat az infrastrukturális projekteket említettük, amelyek 

Vajdaság lakossága számára fontosak, így például a bánáti útfejlesztéseket, vagy a Topolya és 

Óbecse közti utat Bácskában, a Szabadka és Zenta közötti utat, illetve az ivóvíz kérdését, ami 

hatalmas problémát jelent szinte az egész tartomány területén. 

 

Az MNT pályázati felhívásai 
2024. február 27. – PannonRTV 

Művelődési, civil szervezeti, oktatási és tájékoztatási projekteket támogatnak. Hat pályázati 

felhívást tett közzé a Magyar Nemzeti Tanács Végrehajtó Bizottsága tegnap. Művelődési, civil 

szervezeti, oktatási és tájékoztatási projektek támogatására. Ezek részleteiről beszélt Fremond 

Árpád a Közügyek című hírháttérműsorunkban. A testület elnöke kiemelte, az MNT legutóbbi 

ülésén a költségvetés-módosítás keretében növelték a civil szervezeteknek folyósított 

támogatások összegét. Eddig ezekre a pályázatokra 15 millió dinár állt rendelkezésre, most ezt 

20 millió dinárra tudták megnövelni. Itt elsősorban rendezvények támogatásáról van szó. 6 

millió 300 ezert dinárral tudja az MNT támogatni a művelődési egyesületek és a kultúrában 

tevékenykedő szervezetek munkáját, mondta Fremond Árpád. 

 

70 millió dinár a nemzeti tanácsok munkájára 
2024. február 27. – PannonRTV 

Az erről szóló szerződéseket a Tartományi Képviselőház aulájában írták alá. 70 millió dináros 

keretösszeggel támogatja a tartományi kormány a szerbiai nemzeti tanácsok munkáját. Ezeket 

az eszközöket alaptevékenységükre használhatják fel: az oktatásra, a művelődésre, a 

tájékoztatásra, illetve a hivatalos nyelvhasználat érvényesítésére. A támogatás másik részét 

pedig saját működésükre fordíthatják. A Magyar Nemzeti Tanács 27,93 millió dináros 

támogatásban részesül 2024-ben. Az állandó kiadások finanszírozására vonatkozóan 15,25 

milliós támogatási szerződést, míg az általános kiadások fedezésére 12,68 millió dináros 
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szerződést írt alá az MNT a tartománnyal. Fremond Árpád, az MNT elnöke hangsúlyozta: 

munkájukat idén is jelentősen támogatja a tartomány. 

 

Útjavítások Csantavéren - Önszerveződésből, helyi hozzájárulással 
2024. február 27. – PannonRTV 

A Vajdasági Magyar Szövetség csantavéri helyi szervezetének kezdeményezésére, helyi 

vállalkozók támogatásának köszönhetően és részben önerőből 10 tonna hidegaszfaltot vásárolt 

a csantavéri helyi közösség. Az utcákban keletkezett kátyúk foltozását ideiglenes megoldásként 

szervezték meg, amíg a tervezett nagyobb útjavításokra, aszfaltozásokra várnak. Akciójuk már 

a végéhez közeledik. A csantavériek közlekedését igencsak megnehezítették a kátyúk több 

utcában is. A letöredezett útszélek, és a kisebb nagyobb lyukak miatt az autósoknak 

fokozottabb figyelemmel kell vezetniük, nehogy megsérüljön a járművük. A kerékpárosok 

helyzete sem könnyebb – mondja Hubai Ernesztina. Gyakran le kell menniük az útról, hogy 

kitérjenek az autósok elől. 

 

Támogatásokról, lehetőségekről szakpolitikusoktól 
2024. február 28. – PannonRTV 

A mintegy hétszáz lakosú bánáti Szentmihályon a legtöbben kertészkednek, vagy 

gabonatermesztéssel foglalkoznak. A határuk nem nagy, mégis ők Nagybecskerek 

zöldségpiacának fő ellátói. Tekintettel arra, hogy az itt élők legnagyobb része mezőgazdaságból 

él, ezért számukra fontosak az ágazatot érintő aktualitások. A Vajdasági Magyar Szövetség 

mezőgazdasági szakpolitikusai két hete járják a magyarlakta településeket, hogy tájékoztassák 

a termelőket arról milyen támogatásokra számíthatnak az idén. Az eddigi összejövetelek mind 

nagy érdeklődés mellett zajlottak. Így volt ez tegnap este a szentmihályi Faluházban megtartott 

lakossági fórumon is. Ótott Róbert, tartományi mezőgazdasági titkárhelyettes: „A titkárságnak 

a pályázatai március hónap folyamán fognak megjelenni a gazdáknak. Ugyanúgy, mint az 

eddigi években, előszámlával is tudnak majd pályázni és papír alapon, postai úton el tudják 

majd küldeni a titkárságnak a pályázati kérelmeiket. Körülbelül egy hónapig fognak nyitva állni 

ezek a lehetőségek és arra tudok biztatni minden vajdasági gazdát, hogy pályázzanak és 

használják ki ezeket a lehetőségeket.” 

                 
Botrány a toborzóirodában: egy rokkant férfit mozgósítottak Kárpátalján 
2024. február 27. – KISZo.net 

Kárpátalján a toborzótisztek egy félig lebénult embert küldtek a frontra. A férfi volt felesége a 

Szuszpilne.media hírportálnak adott interjújában elmondta, volt férjét a munkahelyéről vitték 

be a toborzóirodába Huszton. Tették mindezt annak ellenére, hogy a férfi részben lebénult: a 

karja és az arca egy része nem funkcionál, a katonaorvosi bizottság mégis egészségesnek 

nyilvánította. Ezután Lemberg megyébe küldték kiképzésre. A nő az eset kapcsán feljelentést 

tett a rendőrségen és minden szükséges nyilatkozatot benyújtott a bűnüldöző szerveknek. 
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Julija Sevcsenko, az ügyészség szóvivője az ügyet kommentálva kijelentette, a médiában való 

nagy visszhang és felháborodás miatt további vizsgálatok lebonyolítása mellett döntöttek. 

„Megállapítást nyert, hogy a férfi egy hónapja teljesít katonai szolgálatot, mivel a katonaorvosi 

bizottság alkalmasnak nyilvánította. Egészségi állapotára nem volt panasz. 

 

Feljelentették a kárpátaljai magyarok fenyegetőit 
2024. február 27. – Magyar Nemzet 

Közösség elleni uszítás bűntett gyanúja és nemzetbiztonsági kockázat miatt feljelentést tettek 

a kárpátaljai magyarokat ért telefonos fenyegetések miatt – tudta meg a Magyar Nemzet. A 

közérdekű bejelentéseiről ismert Tényi István három hatósághoz fordult az ügyben, a 

Külgazdasági és Külügyminisztériumhoz, a Nemzeti Nyomozó Irodához és az 

Alkotmányvédelmi Hivatalhoz. Az ukrán hatalomhoz közel álló újságírók szerint orosz 

provokációról van szó. Kárpátalja katonai kormányzósága orosz információs műveletnek 

minősítette az esetet, szerintük az ellenség ezzel próbálja egymásnak ugrasztani a helyben élő 

nemzetiségeket. Azt tanácsolják, hogy aki ilyen sms-t kap, blokkolja az üzenet küldőjét. Rövid 

tájékoztatójukban az elhatárolódásra és a bűnösök kézre kerítésének ígéretére már nem jutott 

hely. Tényi István arra kérte az eljáró hatóságokat, vizsgálják meg, hogy fennáll-e 

nemzetbiztonsági kockázat az ügyben. 

 

Vitázás volt a téma a legutóbbi MCC KP kurzuson 
2024. február 27. – Karpat.in.ua 

A Mathias Corvinus Collegium majd 7 éve nyitotta meg kapuit a kárpátaljai fiatalok előtt. Az 

elmúlt években a kárpátaljai központ jelentős fejlődésen ment keresztül, mind a szakemberek, 

mind az infrastruktúra tekintetében. Az elmúlt évben vették birtokba Beregszász ikonikus 

szállóját a Fehérkőt, ahol folyamatosan tartanak képzéseket, MCC esteket és olyan 

programokat, tanfolyamokat, melyek által a fiatalok még inkább megismerhetik saját 

képességeiket és fejleszthetik azokat. A napokban a teljes épület megtelt élettel, hiszen a 

mellett, hogy a fiatal tehetség programban részt vevők vita és színjátszó kurzuson vettek részt, 

az intézmény középiskolásai is a vitázás mesterségével ismerkedtek meg amelyben két képzett 

magyarországi tréner segített nekik. A középiskolai program két évvel ezelőtt indult és azóta is 

népszerű a diákok körében. Az MCC-ben arra törekszünk, hogy a fiataljaink a legszélesebb 

körben sajátítsanak el olyan tudást amely által könnyebben tudnak akár pályát is választani, a 

vitázás pedig nagyon fontos ezért is hívtuk meg a vitaakadémia oktatóit, emelte ki Barna 

György. 

 

KMKSZ-közgyűlés Visken 
2024. február 27. – karpataljalap.net 

Fodó Sándorra emlékeztek a KMKSZ Viski Alapszervezetének közgyűlésén február 25-én. Az 

eseményen Sari József, a KMKSZ Felső-Tisza-vidéki Középszintű Szervezetének elnöke 

megjegyezte: a szórványmagyarságot óvni kell, mert ha a szórvány eltűnik, a magyar 

nyelvterület is zsugorodik. Az esemény elején a megjelentek egyperces néma csenddel 
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emlékeztek a KMKSZ nemrég elhunyt alelnökére, Barta Józsefre, valamint a fronton elesett 

áldozatokra a két éve tartó ukrán–háborúban. Ezt követően Szabó Gabriella, a KMKSZ Viski 

Alapszervezetének elnöke köszöntötte a megjelenteket. Beszámolt az elmúlt időszak 

nehézségeiről a háború második évének árnyékában. Hangsúlyozta, hogy a helyi alapszervezet 

a nehézségek ellenére is minden fontosabb kulturális eseményen jelen volt, valamint a már 

hagyományos megemlékezéseket, nemzeti kulturális eseményeket is megszervezték. Mint 

fogalmazott: a háború miatt a helyi alapszervezet és a közösség is jelentősen megfogyatkozott. 

 

Diplomaosztó az ungvári magyar intézetben 
2024. február 27. – KISZo.net 

Harminc diák vette át a mesterképzés elvégzéséről szóló oklevelét az Ungvári Nemzeti Egyetem 

(UNE) Ukrán–Magyar Oktatási-Tudományos Intézetében (UMOTI). Az ünnepségen 

kiemelték, nagy érték, hogy valaki mester fokozatú diplomát szerezhet az anyanyelvén tanulva. 

Imre Gyula, az UNE UMOTI tanulmányi és nevelési igazgatóhelyettese Wass Albert igazságára 

hívta fel a figyelmet, miszerint „mindenki a hegytetőn akar élni, anélkül, hogy tudná, hogy a 

boldogság a meredély megmászásában rejlik”. Az igazgatóhelyettes úgy fogalmazott, a 

diplomaosztó alkalom lehet arra is, hogy visszanézzünk és végigkövessük lépéseinket, amelyek 

elvezettek idáig, a zivatarokkal teli hétköznapokon keresztül. Az okleveleket dr. Spenik Sándor 

igazgató és Papp Ferenc konzul nyújtotta át a magyar nyelv és irodalom, történelem, 

idegennyelvi nemzetközi szakfordító, matematika-informatika és fizika-informatika szakokon 

(nappali és levelező tagozaton) végzett diákoknak. 

 

Varga Éva marad a Kárpátaljai Magyar Könyvtárosok Egyesülete élén 
2024. február 28. – Kárpátalja.ma 

Varga Évának szavazott bizalmat ismét az idén 30 éves Kárpátaljai Magyar Könyvtárosok 

Egyesülete a szervezet soros tisztújító közgyűlésen. Az eseményt Beregszászban, az Európa-

Magyar Házban tartották február 27-én. A nyílt szavazás eredményeképpen Varga Éva maradt 

az elnöki pozícióban. Szlucky Évát, Molnár Melindát, Papp Maricát alelnöknek, Gáti Georginát 

pedig titkárnak választották meg ismét. Az egyesület elmúlt öt évéről Varga Éva tartott 

beszámolót, amelyben szó esett több helyi és határokon átívelő programról, pályázatokról. 

Prezentációjában kitért a világjárvány és a háború okozta nehézségekre. Kitért arra, hogy a 

kedvezőtlen történések miatt a magyar könyvtárosok is megfogyatkoztak a megyében. Varga 

Éva elmondta, hogy a Kárpátaljai Magyar Könyvtárosok Egyesülete egyike a legaktívabb 

magyar szakmai szervezeteknek Kárpátalján. 

 

Újra a kamaszklub! 
2024. február 27. – KISZo.net 

A Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesületének (KMNE) egyik legszínesebb és -

kedveltebb programja a kamaszklub. Erre az alkalomra azokat a fiatal egyesületi tagokat 

várják, akik szeretnének kikapcsolódni, feltöltődni hozzájuk hasonló korú fiatalokkal 

találkozni, hasznosan tölteni a szabadidejüket. Mindez a hétvégén valóra is vált, az egyesület 

K
á

rp
á

ta
lj

a
 

https://kiszo.net/2024/02/27/diplomaoszto-az-ungvari-magyar-intezetben/
https://karpatalja.ma/kultura/kulturalis-hirek/varga-eva-marad-a-karpataljai-magyar-konyvtarosok-egyesulete-elen/
https://kiszo.net/2024/02/27/ujra-a-kamaszklub-%e2%97%8f-karpati-igaz-szo/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. február 28. 

. 

 

beregszászi irodájában Túri Ágnes önkéntes, hitoktató várta a kamaszokat. A kamaszklubot 

havonta egyszer rendezik meg, és természetesen mindig más programmal várják a 

tizenéveseket. Emellett vannak rendhagyó alkalmak, melyek szélesebb körben zajlanak, ezekre 

több fiatalt várnak. Ilyenkor együtt moziznak, fürdőznek, elmennek pizzázni, gokartozni. 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. február 27. – Kossuth Rádió 

 

Szerbiában múlt év december 17-én tartottak előrehozott parlamenti választást, a parlament 

február 6-án alakult meg, ahol a Vajdasági Magyar Szövetségnek hat politikusa képviseli a 

magyar közösség érdekeit. A legnagyobb délvidéki magyar párt az előző választáson öt 

mandátumot szerzett. Aleksandar Vučić államfő a múlt héten jelentette be, hogy megkezdi az 

egyeztetéseket, hétfőn az albán és az orosz kisebbség képviselőivel, ma délelőtt pedig a VMSZ 

küldöttségével tárgyalt. Pásztor Bálint, a VMSZ megbízott elnöke ezt követően nyilatkozott. 

 

A hétvégén tartotta éves közgyűlését a Magyar Újságírók Romániai Egyesülete. A tavalyi 

beszámolók és idei tervek ismertetése mellett a találkozó fontos pillanata volt, amikor a 

Romániai Magyar Pedagógusok Szövetsége és a MÚRE képviselői megállapodást írtak alá a 

diákokat célzó fontos munka érdekében.  

 

Átadták a borászati székházat és laboratóriumot az érmelléki Székelyhídon. Az egykori kórház 

épületét az Erdélyi Magyar Borászok Egyesülete 49 évre kapta használatba, felújították és 

berendezték a környék legmodernebb borászati laboratóriumát, ahol a környékbeli gazdák 

ellenőrizhetik termékeik minőségét és szakmai segítséget is kaphatnak.  

 

Hogyan csináljunk kedvet ovisoknak, és szüleiknek az iskolához, az anyanyelven tanuláshoz a 

délvidéken? Hívjuk meg őket az iskolába. Muzslyán, az utóbbi években ez bevált.  A leendő 

kisdiákok megismerik a tanítónőket, az osztályt, és a már iskolás gyerekeket, a szülők pedig 

betekintést nyernek a tanintézmény munkájába.  

 

Hogy csinálják mindezt Temesváron, a Bartók Béla líceumban. Tavaszváró játszóházat 

rendeznek, amelynek legfőbb céljairól az iskola igazgatója, Erdei Ildikó beszél,  
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https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Március 16-án állhatnak rajthoz a 17. életévüket még be nem töltött ifjú síelők a kolozsvári 

Erdélyi Kárpát Egyesület síversenyén. A verseny másnapján a gyerekek mellett a szülők és 

nagyszülők is megcsillogtathatják tudásukat a pályán. A 20. síverseny főszervezője, Veres 

Ágnes mondja el a részleteket. 


